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دبیر اولین جشن بزرگ کارگردانان 
ایران بیان کرد: این جشن در امتداد 
برگزار  کارگردانان«  »شب  مراسم 
می شود که از امسال صورتی رقابتی 
به خود خواهد گرفت. مصطفی کیایی 
گفت: شورای مرکزی کانون کارگردانان 
سینمای ایران در سالجاری تصمیم 
گرفت تا مراسم شب کانون کارگردانان 
را که پیش از این هرسال برگزار می شد، 
تغییر داده و از یک سیستم سنتی به یک 
شب جذاب تر و البته رقابتی تبدیل کند. 
در بسیاری از کشورهای دارای صنعت 
سینما، جوایز تخصصی در حوزه های 
مختلف سینما اهدا می شود که هر کدام 
اعتبار و جایگاه خود را دارد، به همین 
دلیل کانون کارگردانان سینمای ایران 
تصمیم گرفت تا چنین جشنی را برگزار 
کند. وی ادامه داد: در همین راستا، 

پیشنهاد شد تا کارگردانی را کلی تر 
دیده و فیلم های کوتاه و مستند نیز 
داوری شود، اما در نهایت به این نتیجه 
رسیدیم که سه بخش فیلم های بلند 
سینمایی، فیلم اولی ها و شبکه نمایش 
خانگی را مورد داوری قرار دهیم. البته 
این جشن قرار است به صورت سالانه 
برگزار شود اما با توجه به اینکه طی ۲ 
سال گذشته به دلیل شیوع کرونا امکان 
برگزاری جشن های سینمایی وجود 
نداشت، در اولین دوره جشن کانون 
کارگردانان سینمای ایران فیلم هایی 
که از سال ۹۹ تا پایان ۱۴۰۰ اکران 
شده اند، مورد داوری قرار گرفته اند. 
دبیر اولین جشن کانون کارگردانان 
سینمای ایران بیان کرد: تاکید می کنم 
جشن کارگردانان ایران، در امتداد شب 
کانون کارگردانان برگزار می شود و تنها 

فرم برگزاری آن تغییر کرده و جوایزی 
نیز در آن به بهترین ها تقدیم می شود. 
البته طبق سنت دوره های گذشته 
تقدیر از نسل های مختلف کارگردانان 
سینمای ایران را نیز خواهیم داشت. 
وی ادامه داد: همه صنوف برای خود 
مراسم هایی را برگزار کرده و جوایزی نیز 
اهدا می کنند، به همین دلیل برگزاری 
جشن کانون کارگردانان و جوایزی که 
در آن اهدا می شود تاثیری در اهمیت 
جوایز جشن خانه سینما نخواهد داشت. 
بلکه صنف کانون کارگردانان سینمای 
ایران تصمیم گرفته تا برای ارزش گذاری 
به اعضای صنف خود جوایزی اهدا کند. 
این کارگردان سینما بیان کرد: کانون 
کارگردانان سینمای ایران برای ارتقای 
فضای کاری کارگردانان برنامه های 
مختلفی را بررسی کرده است که از 

جمله این برنامه و یا راهکارها این است 
که کانون جایزه ای را برای بهترین ها 
در نظر بگیرد تا هم تشکری باشد از 
کارگردانانی که باکیفیت کار می کنند 
و هم اینکه فضای رقابتی ایجاد کنیم 
برای کسانی که وارد عرصه کارگردانی 
سینما می شوند. وی توضیح داد: به هر 
حال کانون کارگردانان سینمای ایران 
معمولا هنگام برگزاری جشن بزرگ 
سینمای ایران نهایت همکاری را با ستاد 
برگزاری جشن داشته و به نوعی می توان 
برگزارکننده این جشن را هم بچه های 
کانون کارگردانان سینمای ایران دانست 
و تاکید می کنم که ما با همان قدرت کنار 
خانه سینما هستیم. کیایی ادامه داد: 
درباره بخش شبکه نمایش خانگی نیز 
باید بگویم که معمولا کارگردانانی که 
در حال حاضر در شبکه نمایش خانگی 
فعالیت می کنند، کارگردانان سینمای 
ایران هستند و ما تصمیم گرفتیم برای 
ارتقای سطح شبکه نمایش خانگی آثار 
این بخش نیز در جشن داوری شود، 
تا کارگردانان شبکه نمایش خانگی 
بدانند که آثار آنها نیز مورد ارزیابی 
قرار می گیرد. دبیر اولین جشن بزرگ 
کارگردانان ایران در پایان در واکنش به 
برخی انتقادات مطرح شده درباره ترکیب 
نامزدهای بخش های مختلف این جشن، 
با اشاره به اینکه یکشنبه، اسامی داوران 
جشن اعلام خواهد شد، تاکیدکرد: 
ملاک اصلی داوری در این جشن، تنها 
و تنها مساله کارگردانی است و هیچ یک 
از موارد دیگر درباره فیلم ها مورد توجه 

قرار نگرفته است. 

آلبــوم موسیقی »گاه فراموشــــی« 
جدیدترین همکاری همایون شجریان 
خواننده موسیقی ایرانی و فردین خلعتبری 
موسیقیدان و آهنگساز ۲۲ اردیبهشت 
منتشر می شود. شعرهای این آلبوم توسط 
فردین خلعتبری سروده شده و ضبط 
موسیقی آلبوم گاه فراموشی در استودیو 
ویوگاردن اتریش و استودیو صبا ایران انجام 
شده است. فردین خلعتبری تهیه کننده، 
رامین صدیقی مشاور تهیه کننده، فرشاد 
حقیقی مشاور موسیقی مقامی، سحر 
فروزان مدیر اجرایی، رضا موسوی مدیر 
هنری، افشین صمدیان مدیر پروژه و کاوه 
عابدین و فرانس شادن صدابرداران از 
دیگر عوامل این آلبوم هستند. صاحب 
امتیاز آلبوم موسیقی گاه فراموشی موسسه 
فرهنگی هنری ۱۴۰۰ آریا، کارگزار نشر؛ 

هرمس و پخش؛ نشر جوان هستند.

انتشار »گاه فراموشی« 
همایون شجریان 

سخنگوی وزارت دفاع روسیه از نابودی مقادیر زیادی از 
»سخت افزار نظامی« ارسالی آمریکا و اروپا برای اوکراین خبر 
داد. به گزارش فارس، »ایگور کوناشنکوف« سخنگوی وزارت 
دفاع روسیه در ادامه اطلاع رسانی درباره درباره وضعیت میدانی 
جنگ با اوکراین، درباره انهدام تسلیحات ارسالی غربی ها صحبت 
کرد. در حالی که بحران اوکراین ادامه دارد، روسیه اعلام کرد 
که تسلیحات ارسالی آمریکا و کشورهای اروپایی را در منطقه 

»خارکیف« از بین برده است. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، 
ایگور کوناشنکوف سخنگوی وزارت دفاع روسیه اظهارکرد، »در 
منطقه ایستگاه راه آهن بوگودوخوف در منطقه خارکیف، انباشت 
تجهیزات نظامی زیادی که کی یف از ایالات متحده و کشورهای 
اروپایی دریافت کرده بود، از بین رفت.« روسیه از روز ۵ اسفند 
)۲۴ فوریه( دستور حمله نظامی به اوکراین را صادر کرد. این تحول 
چند روز بعد از آن رخ داد که مسکو رسما استقلال جمهوری های 

»دونتسک« و »لوهانسک« در شرق اوکراین را به رسمیت شناخت. 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه هدف از این عملیات را 
»غیرنظامی کردن اوکراین« و »نازی زدایی« از این کشور اعلام کرد.

مسکو: 

تسلیحات ارسالی غرب را نابود کردیم

محمد کاسبی:
  هنرمندان پیشکسوت نیاز 

به شرایط خاص رسیدگی دارند
بازیگر سریال »خوش رکاب« گفت: هنرمندان 
پیشکسوت هم چون کتاب های خطی باارزش و 
حامل فرهنگ این سرزمین هستند و چون کتاب های 
نفیس خطی نیاز به شرایط خاص رسیدگی دارند. 
سیدعباس عظیمی؛ مدیرعامل موسسه هنرمندان 
پیشکسوت، با حضور در بیمارستان شهیدرجایی 
ضمن عیادت از محمد کاسبی، هنرمند پیشکسوت 
سینما، تئاتر و تلویزیون، پیگیر روند درمان او شد. 
محمد کاسبی متولد ۱۳۳۰ و بازیگر پیشکسوت 
است که از حدود ۱۵ روز قبل به علت بیماری قلبی 
در بیمارستان قلب وعروق شهیدرجایی تهران بستری 
و تحت درمان قرار گرفته است. کاسبی درباره روند 
درمان خود گفت: نسبت به روزهای گذشته خیلی 
بهتر هستم و پزشکان اجازه ترخیص از بیمارستان را 
به من داده اند. این بازیگر پیشکسوت ادامه داد: چندی 
قبل هنگام تزریق دوزسوم واکسن کرونا در موسسه 
هنرمندان پیشکسوت به آقای اسماعیلی، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفتم همانطور که کتاب های 
خطی در کتابخانه نیاز به شرایط خاصی از جمله هوا 
و نور برای نگهداری دارند، هنرمندان پیشکسوت هم 
نیاز به شرایط خاص رسیدگی دارند. پیشکسوتان هم 
چون کتاب های خطی با ارزش و حامل فرهنگ این 
سرزمین هستند. کاسبی اضافه کرد: ما پیشکسوتان 
از وزارت فرهنگ این توقع را داریم همانگونه که 
دیگر نهادها برای کارکنانشان، بیمارستان و دیگر 
امکانات رفاهی را فراهم می کنند، برای ما هم این 
امکانات لحاظ شود. وی در بخشی از صحبت هایش 
با اشاره به افطاری رئیس جمهوری با هنرمندان بیان 
کرد: متاسفانه در زمان ضیافت افطاری هنرمندان با 
آقای دکتر ابراهیم رئیسی،  رئیس جمهوری، بنده 
در بیمارستان بستری بودم و توفیق حضور نداشتم 
اما اخبار قول هایی که آقای رئیس جمهور در جواب 
نامه هنرمندان پیشکسوت دادند باعث خوشحالی 
بسیار زیادم شد و امیدوارم که این قول ها خیلی زود 
در مرحله اجرا قرار گیرد و در پیچ وخم کاغذبازی های 
نگیرد. چرا که موسسه هنرمندان  قرار  اداری 
پیشکسوت خانه دوم ما پیشکسوتان است. در ادامه 
این دیدار مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت با 
ابراز خوشحالی از بهبود کاسبی گفت: مردم با آثار شما 
خاطرات زیادی دارند و در این مدت که درگیر بیماری 
بودید با دعای خیرشان بی نصیبتان نگذاشتند. 
مطمئن هستم خبر ترخیص شما که همزمان با پخش 
مجدد سریال »خوش رکاب« از صداوسیما شده است 
باعث خوشحالی مردم و دوستدارانتان خواهند شد. 
موسسه هنرمندان پیشکسوت یکی از ظرفیت های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در خدمتگزاری به 
هنرمندان پیشکسوت در تمامی رشته های هنری 
است که از سال ۹۱ تا کنون مشغول خدمت رسانی به 

بزرگان فرهنگ و هنر کشور است.

فرهاد آییش: 
نقشم در »مسافران شهر« چالش برانگیز بود

بازیگر سریال رمضانی »مسافران شهر« از نقش چالش برانگیز 
خود در اپیزود »خسیس« از این مجموعه سخن گفت. فرهاد آئیش 
بیان کرد: من معمولا در پذیرش همکاری با یک پروژه به دو موضوع 
اهمیت می دهم؛ در ابتدا این مساله برایم مهم است که نقش 
پیشنهاد شده برایم چالش داشته باشد و سپس به سلامت گروه 
دست اندرکار تولید اهمیت می دهم، زیرا در مدت کار با اعضای آن 
گروه زندگی خواهم کرد. وی اضافه کرد: روزها و لحظه های زندگی 
می گذرند و من حاضر نیستم به خاطر حرفه ای گری، وارد هر کاری 
بشوم، بلکه باید از نظر روحی، روانی و معنوی هم رشد کنم. آئیش 
همچنین یادآور شد: من راجع به گروه دست اندرکار تولید سریال 
»مسافران شهر« شنیده بودم که این گروه بسیار نازنین، کارگردان 
و فضای بسیار خوبی دارد و چنین فضایی آدم را به همکاری با پروژه 
مذکور تشویق می کند. مهم تر از آن، نقش پیشنهاد شده برای من 
بود که به شدت چالش برانگیز و لذت بخش بود و من فکر می کردم 
با ایفای آن و گذر از چالش هایش به نتیجه خوبی برسم بنابراین 
وارد کار شدم و از اینکه با دست اندرکارانش همکاری کردم، بسیار 
راضی هستم. این بازیگر سینما و تلویزیون بیان کرد: به هر حال 
سریال های طولانی مدت و پرتعداد، خصلت های خودشان را 
دارند و سریال های اپیزودیک هم ویژگی های خودشان را دارند 
و هر کدام در جای خودشان دارای فواید و ضررهایی هستند. 
سریال های طولانی مدت برای خانواده هایی که هر شب برای 
زندگی با یک قصه و پیگیری آن وقت دارند، مثل سفر می مانند و 
این در جای خودش خوب است ولی در ماه رمضان که افراد هر شب 
لزوما خانه نیستند و برای افطار به مهمانی می روند، سریال های 
اپیزودیک خوب هستند، زیرا افراد با از دست دادن چند قسمت از 
این سریال ها قصه را از دست نمی دهند، من هم به دلیل مشغله های 
زندگی، معمولا نمی توانم سریال های طولانی مدت و پر تعداد را 
دنبال کنم. آئیش گفت: به نظرم گروه مذکور توانست برای مدت 
زمانی که داشتیم، اثری با کیفیت خوب ارائه دهد. وی با اشاره به 
یکی از معضلات سریال های مناسبتی تصریح کرد: فرصت کمی 
برای تولید سریال های مناسبتی در نظر گرفته می شود، بنابراین 
کارگردان و گروه با یک زمان محدود روبه رو می شوند و مجبور 
خواهند شد که به دلیل محدودیت زمان، خیلی وقت ها از برخی از 
مسائل سرسری بگذرند. تلویزیون ما همیشه دو مشکل محدودیت 
زمان در تولید آثار و نبود فیلمنامه پیش از شروع پروژه را دارد، 
وجود این مشکلات به شدت به کیفیت تولید آثار نمایشی لطمه 
می زند، البته ما در تولید اپیزود »خسیس« متن داشتیم اما مساله 
محدودیت زمان پروژه را اذیت کرد. این هنرمند پیشکسوت ادامه 
داد: اپیزود »خسیس« کمی مایه های طنزگونه و کمدی داشت و 
به نظر من برای کارهای اپیزودیک که کوتاه هستند، ممکن است 
که طنز از غیرطنز و اجتماعی مفیدتر باشد، به خاطر اینکه یک 
مقوله تراژیک به راحتی نمی تواند در یک مدت در مخاطب خودش 
جای بیفتد، ولی طنز بلافاصله با مخاطبش ارتباط برقرار می کند. 
آئیش ادامه داد: طنز باید شخصیت، کلاس، فرم درست، سبک 

درست و زیباشناسی درست داشته باشد. 

گـــزارش
آغاز به کار سفیر جدید برلین در رباط

سفیر آلمان در مراکش استوارنامه خود را به وزیر امورخارجه 
این کشور تقدیم کرد؛ اقدامی که گامی جدید برای خاتمه بخشیدن 
به بحران ۹ ماهه و برقراری همکاری جدید بین دو کشور قلمداد 
می شود. به گزارش ایسنا، ناصر بوریطه، وزیر امور خارجه مراکش 
با روبرت دولگر، دیپلمات آلمانی دیدار کرد و دولگر یک روز پس 
از ورودش به رباط، استوارنامه خود را به عنوان سفیر تام الاختیار 
و فوق العاده آلمان به او ارائه داد. آلمان یکی از مهم ترین شرکای 
اقتصادی و تجاری مراکش است که حدود ۳۰۰ شرکت آلمانی 
در این کشور فعالیت دارد و یکی از برجسته ترین حامیان مالی 
آن در برنامه های همکاری دوجانبه است. دولگر قبل از انتصابش 
به عنوان سفیر مراکش، مدیر بخش جنوب صحرای آفریقا و منطقه 
ساحل در وزارت خارجه آلمان بود. او همچنین در اواسط دهه 
۱۹۹۰ رئیس دیپلماسی آلمان در بورکینافاسو بود. سفیر جدید، 
کارشناس امور دیپلماتیک در خاورمیانه نیز است، زیرا او قبل از 
اینکه رئیس بخش خاورمیانه در وزارت خارجه آلمان شود، ریاست 
بخش بحران های لبنان در وزارت خارجه آلمان را بر عهده داشت. 

ماکرون سوگند یاد کرد
مراسم تحلیف دور دوم ریاست جمهوی امانوئل ماکرون در 
کاخ الیزه برگزار شد و وی برای ۵ ساله دوم ریاست جمهوری 
خود سوگند یاد کرد. ماکرون روز ۲۴ آوریل گذشته در دور دوم 
انتخابات ریاست جمهوری این کشور موفق شد »مارین لوپن« 
رقیب خود را شکست دهد و برای دومین بار وارد کاخ الیزه شود. 
حدود ۵۰۰ مهمان برای حضور در این مراسم دعوت شده بودند. 
قبل از ادای سوگند، امانوئل ماکرون مدال لژیون، بالاترین نشان 
افتخار فرانسه را دریافت کرد و در سخنانی قول داد که میراث 
مشروع وی سیاره ای قابل زندگی تر و فرانسه ای قویتر باشد. دور 
دوم ریاست جمهوری ماکرون رسما از روز ۱۴ می )یک هفته دیگر( 

آغاز خواهد شد و به مدت ۵ سال ادامه خواهد داشت. 

تداوم بحران اقتصادی در سریلانکا 
رئیس جمهور سریلانکا باردیگر برای آر ام کردن وضعیت 
بحران زده این کشور آسیایی، وضعیت اضطراری اعلام کرد به 
گزارش فارس، تداوم بحران اقتصادی در سریلانکا این کشور 
آسیایی موجب شد تا رئیس جمهور این کشور وضعیت اضطراری 
اعلام کند. به نوشته خبرگزاری »برناما« »وتابایا راجاپاکسا« 
رئیس جمهور سریلانکا باردیگر وضعیت اضطراری در این کشور 
اعلام کرد. این در حالی است که مردم کماکان به وضعیت وخیم 
موجود معترض هستند. این تصمیم به دنبال آن گرفته شد که 
نیروهای پلیس چندی قبل مانع شدند تا دانشجویان معترض 
به سوی ساختمان مجلس سنگ پرانی کنند و نیروهای پلیس 
با پرتاب گاز اشک آور و استفاده از خودرو های آبپاش دانشجویان 
معترض را متفرق کردند. به گزارش این منبع خبری، به رغم اعلام 
وضعیت اضطراری، معترضان به تظاهرات ضددولتی ادامه می دهند. 
سریلانکا با ۲۲ میلیون جمعیت با شدیدترین بحران های اقتصادی 

در تاریخ خود مواجه شده است.

هشدار دوباره درباره شیوع گسترده 
کرونا در پاییز و زمستان

دولت آمریکا در حین تلاش برای تصویب بودجه جدید 
مقابله با کرونا در کنگره، هشدار جدیدی صادر می کند، 
مبنی بر اینکه ایالات متحده می تواند شاهد ۱۰۰ میلیون 
ابتلا به کرونا در پاییز و زمستان باشد. به گزارش فارس، 
دولت بایدن هشدار جدیدی صادر می کند مبنی بر اینکه 
ایالات متحده به طور بالقوه می تواند شاهد ۱۰۰ میلیون ابتلا 
به کرونا در پاییز و زمستان پیش رو باشد. یک مقام ارشد 
دولت آمریکا به شبکه »سی ان ان« گفت که پیش بینی 
۱۰۰ میلیون ابتلای احتمالی، تخمینی براساس طیف 
وسیعی از مدل های خارجی است که به دقت توسط دولت 
پیگیری و شامل پاییز و زمستان می شود. مقامات آمریکایی 
می گویند این تخمین براساس این فرض اساسی استوار 
است که منابع اضافی یا اقدامات کاهش دهنده همه گیری، 
از جمله بودجه جدید مقابله با کرونا وجود نداشته باشد یا 
سویه های جدید ظاهر شود. طبق این گزارش، کاخ سفید 
این تخمین ها را در حالی به اشتراک می گذارد که مقامات 
دولت آمریکا تلاش خود را برای تشویق کنگره به تصویب 
بودجه اضافی برای مقابله با کرونا در حالی که ایالات متحده 
در آستانه ثبت یک میلیون فوتی ناشی از کرونا قرار دارد، 
تجدید کرده اند. دولت بایدن هفته هاست زنگ خطر را به 
صدا درآورده که برای ادامه واکنش فدرال به همه گیری به 
بودجه بیشتری نیاز است. به گزارش سی ان ان، تخمین 
۱۰۰ میلیون ابتلا اولین بار از سوی روزنامه »واشنگتن 
پست« گزارش شد. سی ان ان گزارش داده که دولت بایدن 
در ماه مارس ۲۲.۵ میلیارد دلار برای مقابله با کرونا در یک 
بسته بودجه عظیم دولتی درخواست کرد، اما از لایحه 
حذف شد. این درخواست شامل بودجه برای آزمایش، 
درمان و جلوگیری از شیوع بیماری در آینده بود. طبق 
این گزارش، مذاکره کنندگان توانستند در مورد بسته ۱۰ 
میلیارد دلاری به توافق برسند، اما کنگره در ماه آوریل 
در میانه اختلاف نظر بر سر سیاست مهاجرت »عنوان 
۴۲«- مقررات دوران همه گیری که براساس آن مهاجران 
باید فورا به کشورهای خود بازگردانده شوند، این لایحه دو 
حزبی را تصویب نکرد. مقامات آمریکایی استدلال می کنند 
که بدون بودجه جدید، ایالات متحده ممکن است برای 
موج های آینده آمادگی نداشته باشد. پیش تر، »آنتونی 
فائوچی« مشاور کاخ سفید در امور مربوط به مقابله با 
»کووید۱۹-«، در مصاحبه با شبکه »پی بی اس« با استناد 
به کاهش ابتلاهای روزانه به کرونا و موارد بستری مرتبط با 
این ویروس گفت که »مرحله همه گیری« شیوع کرونا در 
ایالات متحده آمریکا به پایان رسیده اما هشدار داد که این 
بحران هنوز تمام نشده است. فائوچی پیش از این ارزیابی، 
هشدار داده بود که گونه های جدید کرونا که در حال ظهور 
در آمریکاست، می تواند مقام های این کشور را وادار کند 
که محدودیت های مرتبط با شیوع کرونا همچون قوانین 

قرنطینه را مجددا در آمریکا برقرار کنند. 

دیمیتری پسکوف: 

 لفاظی های لهستان تهدیدآمیز است

جهــــان 
کوتــــاه

دیمیتری پسکوف؛ سخنگوی کرملین اعلام 
کرد که لفاظی های خشن از سوی لهستان 
می تواند یک منبع تهدید برای روسیه باشد. 
به گزارش ایرنا از رویترز، لهستان در دو ماه 
گذشته از کشورهای اتحادیه اروپا خواسته 
است تحریم های بیشتری علیه روسیه وضع 
کنند. ورشو همچنین از کشورهای غربی 
درخواست کرده که کمک های نظامی به 
اوکراین را افزایش دهند تا کی یف بتواند 
در مقابل تهاجم روسیه از خود دفاع کند. 
استانیسلاو زرین سخنگوی سازمان های 
امنیتی لهستان، مدعی شد که روسیه یک 
کارزار هماهنگ اطلاعات نادرست علیه 
لهستان را آغاز کرده است. وی گفت: هدف 
از اقدامات روسیه ایجاد بی اعتمادی میان 
لهستان و اوکراین و همچنین تهمت زدن 
به لهستان و معرفی آن به عنوان یک کشور 
خطرناک است که به دنبال جنگ در شرق 
اروپاست. به گزارش ایرنا، پیش از این ماتئوش 

بدون  لهستان  نخست وزیر  موراویسکی 
ارائه جزئیات بیشتر تایید کرد که کشورش 
تانک هایی را به اوکراین ارسال کرده است. در 
ماه مارس )فروردین( لهستان اعلام کرد که 
آماده است تمام جت های میگ- ۲۹ خود را 

در پایگاه هوایی رامشتاین در آلمان مستقر 
کند و آنها را در اختیار ایالات متحده قرار 
دهد، اما واشنگتن این پیشنهاد غافلگیرکننده 
را رد کرد. در حالی که نیروهای روسیه به 
حملات خود در اوکراین ادامه می دهند، 

کی یف بارها از غرب خواسته است که فورا 
تسلیحات بیشتر به ویژه تجهیزات سنگین را 
تامین کند. سرازیرشدن سیل تسلیحات غربی 
به اوکراین، مسکو را خشمگین کرده و سفیر 
روسیه در واشنگتن گفته است کشورش در 
پیام دیپلماتیک، بر غیرقابل پذیرش بودن این 
وضع تاکید کرده و خواستار پایان این اقدامات 
شده است. ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری 
روسیه ۲۱ فوریه ۲۰۲۲ )دوم اسفند ۱۴۰۰( با 
انتقاد از بی توجهی غرب به نگرانی های امنیتی 
مسکو، استقلال جمهوری های خلق دونتسک 
و لوگانسک را در منطقه دونباس به رسمیت 
شناخت. پوتین سه روز پس از آن، پنجشنبه 
۵ اسفند ۱۴۰۰( نیز عملیاتی  ۲۴ فوریه )
نظامی که آن را عملیات ویژه خواند، علیه 
اوکراین آغاز کرد و به این ترتیب روابط پرتنش 
مسکو - کی یف به رویارویی نظامی تغییر 
وضعیت داد. جنگ در اوکراین و واکنش ها به 

اقدام روسیه همچنان ادامه دارد. 

در ادامه تنش ها در شبه جزیره کره، ارتش کره جنوبی خبر از 
اقدام کره شمالی در شلیک پرتابه ای ناشناس خبر داد. به گزارش 
فارس، ارتش کره جنوبی اعلام کرده که کره شمالی پرتابه ای 
ناشناس به سمت دریای ژاپن شلیک کرد. منابع رسانه ای در 
خبری فوری به نقل از ستاد مشترک ارتش کره جنوبی خبر 
دادند که کره شمالی یک پرتابه ناشناس شلیک کرد. خبرگزاری 
دولتی »یونهاپ« کره جنوبی در این باره گزارش داد، کره شمالی 
به سمت دریای ژاپن پرتابه ناشناس شلیک کرد. رسانه های غربی 
از قبیل خبرگزاری فرانسه گزارش شدند، اقدام کره شمالی در 
شرایطی انجام شده که این کشور سه روز قبل یک موشک شلیک 

کرد و هشدار داد که ممکن است آزمایش هسته ای انجام دهد. 
هرچند مقام های کره شمالی تاکنون اظهارنظری درباره این 

خبر نکرده اند، وزارت دفاع ژاپن خبر داده که این پرتابه احتمالا 
موشک بالستیک است. پیش از این روزنامه »فایننشال تایمز« 
با استناد به گزارشی از »مرکز مطالعات راهبردی و بین المللی« 
در واشنگتن مدعی شد کره شمالی برای انجام اولین آزمایش 
هسته ای خود از سال ۲۰۱۷ آماده می شود. شنبه هفته گذشته 
بود که »کیم.جونگ.اون« رهبر کره شمالی بر لزوم تقویت نیروی 
نظامی این کشور در برابر تهدیدات اتمی دشمنان تاکید کرد. 
طبق گزارش خبرگزاری رسمی کره شمالی، کیم در نشستی با 
فرماندهی »ارتش خلق کره« بر لزوم حفظ برتری نظامی این 

کشور تاکید کرده بود .

سئـــول: 

کره شمالی پرتابه ای ناشناس شلیک کرد

مدیرکل نظارت بر عرضه و نمایش 
فیلمسازان در واکنش به قاچاق فیلم 
از طریق فیلمبرداری از روی پرده 
سینما تصریح کرد: در این خصوص 
سینماداران و انجمن سینماداران 
باید جوابگو باشند. روح ا... سهرابی 
گفت: متاسفانه، در هفته های اخیر 
شاهد برخی اتفاقات و بی اخلاقی در 
زمینه اکران آثار سینمایی هستیم. 
قاچاق فیلم از طریق فیلمبرداری 
از روی پرده سینما موجب نگرانی 
این  البته  که  شده  آثار  صاحبان 
نگرانی کاملا به جاست. اما واقعیت 
امر این است که در این مرحله وظیفه 
مراقبت از سرمایه های فیلمسازان 

بر عهده سینماداران و مسئولان 
این  و  است  سینمایی  سالن های 
وظیفه و ماموریت ذاتا ذیل وظایف 
و ماموریت های سالن داراند تعریف 
و اعلام شده است. وی ادامه داد: 
دقت  عدم  می دهد  نشان  شواهد 
دست اندرکاران سالن ها اصلی ترین 
عامل قاچاق فیلم ها از روی پرده است 
و انتظار می رود عوامل آن از کلیه 
ظرفیت های موجود جهت مراقبت 
از سرمایه فیلمسازان بهره بگیرند. 

مدیرکل نظارت بر عرضه و نمایش 
فیلم با بیان اینکه بدیهی است اداره 
کل نظارت بر عرضه و  نمایش به جد 
خاطرنشان  ماجراست  این  پیگیر 
کرد: چنانچه کوتاهی و سهل انگاری 
سالن دار و سینماداری محرز شود 
آیین نامه های  و  قوانین  با  مطابق 
موجود ضمن معرفی به مراکز حقوقی، 
قطعا از طرف سازمان سینمایی نیز 
جریمه های  و  محرومیت ها  دچار 
سنگین خواهند شد. چرا که معتقدیم 

نباید سرمایه های میلیاردی قشر 
زحمتکش سینما اینچنین راحت 
توسط سارقان فرهنگ و اقتصاد و 
بر اثر بی تفاوت و مسئولیت ناپذیری 
سینماداری به تاراج برود. وی اضافه 
کرد: البته، اکثریت سینماداران و 
مدیران سینماها افرادی دلسوز و 
مسئول هستند اما همان یکی دو 
 مورد هم، برای تخریب چهره و جایگاه 
این قشر پرتلاش کافی است و لذا 
حداقل انتظار ما به عنوان ناظر بر رفتار 
و عملکرد اهالی سینما این است که 
نسبت به این معضل بسیار جدی و 
مخرب احساس مسئولیت کرده و 
اقدامات کاربردی و موثر انجام دهند. 

واکنش سازمان سینمایی به قاچاق فیلم ها

 سینماداران پاسخگو باشند
رضا بهبودی و وحید آقاپور به گروه 
بازیگران فیلم سینمایی »بخارست« به 
کارگردانی سیدمسعود اطیابی پیوستند. 
فیلمبرداری »بخارست« در تهران آغاز شده 
و تاکنون پژمان جمشیدی، حسین یاری، 
امیرحسین  آرمان، هادی کاظمی، غلامرضا 
نیکخواه و ایمان صفا جلوی دوربین 
رفته اند. فیلم سینمایی »بخارست« به 
تهیه کنندگی علی طلوعی، کارگردانی 
سیدمسعود اطیابی و نویسندگی حمزه 

صالحی در ژانر کمدی اجتماعی است.

 وحید آقاپور 
به »بخارست« پیوست

پاسخ »مصطفی کیایی« به انتقادها

 ملاک فقط 
 »کارگردانی« 

است


